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ELS SONS FRICATIUS ALVEOLARS

so de essa sonora so de essa sorda

poden ser

i són representats 
per les grafies

i són representats 
per les grafies i pels dígrafs

i s’escriu l’una o l’altra segons 
unes regles ortogràfiques

i s’escriuen segons unes regles 
ortogràfiques

s, z s, ss, c, ç, sc

sonors sords

s’escriu s s’escriu s

- �entre dues 
vocals

- �en els  
derivats de 
fons i dins

- �en els mots 
amb el prefix 
trans- i  
el sufix -esa

- �a començament  
i final de mot

- �darrere consonant
- �entre vocals,  

en paraules  
compostes  
o formades amb  
un prefix

s’escriu ss

- �entre dues 
vocals

- �en paraules 
que fan el 
femení amb 
-essa

s’escriu c

- �davant e, i, 
tant a 
començament 
de mot com 
entre dues 
vocals i 
darrere 
consonant

s’escriu ç

- �davant a, o, u, 
tant entre dues 
vocals com 
darrere 
consonant

- �a final de mot
- �en els sufixos 

-ança, -ença

s’escriu sc

- �en mots com 
piscina, 
escena... 

s’escriu z

- �a començament 
de mot

- �darrere consonant
- �entre vocals, en  

paraules d’origen 
grec


